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AMENDEMENT   
 
 
Betreft: Behoud behoedzaamheidsmarge sociaal domein.        
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 16 november 2020.  
Aan de orde: Beslisnota Begroting 2021.  
 
 
Overwegende dat: 
 Het college de behoedzaamheidsmarge sociaal domein met € 1.000.000,00 wil verlagen vanaf 2024. 
 
Van mening dat: 
 Met deze beslisnota de begroting van 2021 wordt behandeld. 
 Het besluit om de behoedzaamheidsmarge vanaf 2024 te verlagen niet thuis hoort bij deze 

specifieke begroting over het jaar 2021.  
 Dit een besluit is dat thuis hoort bij de behandeling van een perspectiefnota (bijvoorbeeld in het 

voorjaar van 2021, wanneer de perspectiefnota 2022 – 2025 wordt besproken).  
 Dit temeer geldt, nu het college dit besluit neemt over iets dat speelt ver na hun eigen 

coalitieperiode, terwijl er geen noodzaak is dit besluit op dit moment (bij de begroting van 2021) te 
nemen.   
 

De Zwolse raad besluit de begroting als volgt te wijzigen:  
 Beslispunt 1 (“In te stemmen met het verlagen van de behoedzaamheidsmarge sociaal domein met € 1,0 miljoen 

vanaf 2024.”) te schrappen.   
 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP;     
Bert Sluijer         
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AMENDEMENT   
 
 
Betreft: Een eerlijk bedrag voor éénoudergezinnen bij de individuele inkomenstoeslag (iit).          
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 16 november 2020.   
Aan de orde: Beslisnota begroting 2021.  
 
Overwegende dat: 
 Medio 2019 de iit voor alleenstaande ouders is verlaagd van € 368,00 naar € 50,00. 
 Ondanks alle argumentatie in een eerder amendement en motie deze toeslag niet werd hersteld.  
 Het college daarmee jaarlijks € 150.000,00 bezuinigt op deze armoederegeling.  
 
Van mening dat: 
 De armoedemonitor boekdelen spreekt:  

 Blz 16: 13% van de minimahuishoudens is éénoudergezin 
 Blz 29: 13 % van de langdurige minimahuishoudens betreft een éénoudergezin. 
 Blz 58: 13% van de geregistreerde problematische schuldenaren is éénoudergezin.  
 Blz 17: 22% van de eenoudergezinnen in Zwolle, is een minimahuishouden.  
 Blz 25: 63% van de kinderen uit minimahuishoudens, woont in een éénoudergezin.  
 Blz 26: 32% van de kinderen uit een éénoudergezin woont in een minimahuishouden. 
 Blz 38: Eénoudergezinnen relatief de grootste groep gebruikers is van bijzondere bijstand.  

 De Coronacrisis er toe zal leiden dat meer mensen in langdurige armoede zullen gaan verkeren.  
 Vooral kinderen hier de dupe van zijn en zullen worden.  
 Het solidair is de individuele inkomenstoeslag voor éénoudergezinnen te herstellen.   

 
De Zwolse raad besluit de begroting als volgt te wijzigen:  
 Een extra beslispunt toe te voegen aan de beslisnota Begroting 2021: 

“In te stemmen met het herstellen van de individuele inkomenstoeslag voor éénoudergezinnen van  
€ 50,00 naar € 368,00 over de jaren 2020 en 2021.”  

 De verordening in lijn daarmee aan te passen.  
 De kosten van circa € 300.000,00 meerjarig incidenteel te financieren door dit bedrag niet toe te 

voegen aan de reserve incidentele bestedingen, maar toe te kennen aan deze regeling. 
 Beslispunt 3 als volgt te wijzigen: 

“Het voordelig begrotingsresultaat 2021 van € 3.400.000,00 toe te voegen aan de reserve incidentele 
bestedingen.”   

 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de  
SP    PvdA    
Bert Sluijer    Selma Hoekstra     
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(*) Zie bladzijde 30 en 43 van de armoedemonitor 2020.  
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AMENDEMENT   
 
 
Betreft: Niet alleen extra handhavers, ook extra hulpverleners.       
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 16 november 2020.  
Aan de orde: Begroting 2021.  
 
 
Overwegende dat: 
 Het college sinds 2017 aarzelt over uitbreiding van het opbouwwerk. 
 Het college de intern door Travers vrijgemaakte opbouwwerkers nog steeds niet structureel maakt, 

maar nog één jaar met incidenteel geld voortzet. 
 Voor het volgend jaar Travers zelfs de ruimte moet vinden zonder extra incidentele financiering. 
 De gemeente dus geen enkele extra opbouwwerker structureel wil aanstellen, maar wel 4 FTE uit 

wil breiden voor toezicht openbare ruime.  
 

Van mening dat: 
 Daarmee de reeds bestaande (intern vrijgemaakte) 2 FTE’s op de tocht staan en er al helemaal geen 

sprake is van extra opbouwwerkers.    
 Travers in het verleden heeft aangegeven dat en waarom deze extra opbouwwerkers in het belang 

van onze stad zijn. 
 Het college niet thuis geeft, terwijl juist deze opbouwwerkers preventief en met optimale flexibele 

mogelijkheden ingezet kunnen worden in de buurten waar dat nodig is. 
 De veiligheidsvisie vraagt om inzet van opbouwwerkers.  
 Investering in preventie en voorveld juist volledig in lijn zijn met de hervormingsagenda.  
 Er niet alleen extra handhavers moeten worden aangesteld, maar ook 2 FTE opbouwwerkers.   
 
De Zwolse raad spreekt uit de begroting als volgt te wijzigen: 
 2 FTE extra opbouwwerkers aan te stellen. 
 Dit voor 2021 eenmalig incidenteel te financieren uit de reserve incidentele bestedingen.  
 Voor de volgende jaren structurele dekking te regelen bij de PPN 2022-2025.  

 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP; Namens de fractie van de PvdA; Namens de fractie van D66; 
Bert Sluijer     Selma Hoekstra   Sonja Paauw 
 
 
 



 
A-4 

 
 

                                        
 
AMENDEMENT   
 
 
Betreft: Laat AOW’ers meedoen in Zwolle.        
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 16 november 2020.   
Aan de orde: Beslisnota begroting 2021.  
 
 
Overwegende dat: 
 AOW’ers sinds 1 juli 2019 geen beroep meer kunnen doen op participatieregeling volwassenen.  

(Tot die tijd konden de AOW’ers twee maal per jaar een beroep doen op de regeling van € 60,00 
waarmee zij mee konden doen aan bijvoorbeeld sport, cultuur of gebruik van vervoer.)  

 De gemeente daarmee circa € 55.000,00 bespaart (gebaseerd op 2019). 
 33% van de langdurige minimahuishoudens mensen met AOW betreft (*).   
 De daling van het gebruik van de participatieregeling voor volwassen wordt veroorzaakt door de 

uitsluiting van de pensioengerechtigden (*).   
 
Van mening dat: 
 De behoefte aan deze regeling er bij de AOW’ers wel degelijk was en is.   
 Iedereen in Zwolle, ongeacht inkomen en leeftijd mee moet kunnen doen.  
 Het uitsluiten van AOW’ers van deze regeling in strijd is met dat uitgangspunt.  

 
De Zwolse raad besluit de begroting als volgt te wijzigen:  
 Dat AOW’ers per 1 januari 2021 weer worden toegelaten tot de participatieregeling. 
 De Verordening Participatieregeling in deze lijn aan te passen.  
 Dit voor 2021 eenmalig incidenteel te financieren uit de reserve incidentele bestedingen.  
 Voor de volgende jaren structurele dekking te regelen bij de PPN 2022-2025.  
 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP;   Namens de fractie van de PvdA,    
Bert Sluijer       Selma Hoekstra 
 
 
 
 
      
 
 
 
(*) Zie bladzijde 30 en 43 van de armoedemonitor 2020.  
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AMENDEMENT   
 
 
Betreft: Ophogen Armoedegrens naar 115%      
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 16 november 2020.   
Aan de orde: Beslisnota Berap 2020-2. 
 
 
Overwegende dat: 
 In 2015 door het college onderzocht is dat het ophogen van de generieke armoedegrens naar 115% 

circa € 224.000,00 per jaar zal kosten.   
 Met de invoering van de participatiewet de maximering van 110% van het sociaal minimum voor 

armoederegelingen is losgelaten.   
 

 Van mening dat: 
 Armoede nog steeds een groot probleem is in Nederland en Zwolle. 
 Door de Coronacrises meer mensen in armoede en schulden zullen geraken.  
 Dit veelal leidt tot een keten van andersoortige sociale problematiek, voor zowel de betrokkene als 

de samenleving en die keten vroegtijdig doorbroken moet worden.   
 Daarom ophoging van de generieke armoedegrens gewenst is. 
 In 2020 een vrijval van € 1.014.000,00 is geweest op de WMO maatwerkvoorzieningen.  
 Dit geld aangewend kan worden om de armoedegrens voor de armoederegelingen voor de jaren 

2021, 2022 en 2023 te verhogen naar 115%.   
 

De Zwolse raad besluit ten aanzien van de Berap:   
 Beslispunt 2 als volgt te wijzigen: 

“Akkoord te gaan met de aangegeven budgetwijzigingen per programma en van het voordelig resultaat van 
circa € 5,8 miljoen dat voortvloeit uit de verwachte afwijkingen in de begrotingsprogramma’s een bedrag 
van circa € 4,8 miljoen ten gunste te brengen van de algemene concernreserve.” 

 Het volgende beslispunt toe te voegen: 
“Akkoord te gaan met de aangegeven budgetwijzigingen per programma en van het voordelig resultaat van 
circa € 5,8 miljoen dat voortvloeit uit de verwachte afwijkingen in de begrotingsprogramma’s een bedrag 
van circa € 1 miljoen aan te wenden om de generieke armoedegrens voor 2021, 2022 en 2023 op te hogen 
naar 115% van het sociaal minimum (waarbij voor de regelingen waarbij nu de 130% norm geldt, de norm 
ongewijzigd blijft)” 

 De verordening in lijn daarmee aan te passen 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de  
 
SP   PvdA 
Bert Sluijer   Selma Hoekstra  
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AMENDEMENT 

 

Raadsvoorstel : Begroting 2021 

 

De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 16-11-2020. 

Gehorende de beantwoording van de wethouder op 13-11-2020: 

Dat de genoemde problemen (met betrekking tot funderingsproblemen) in een eerder opgestelde 
motie wellicht ook in Zwolle spelen. Om de problemen in Zwolle specifiek in kaart te kunnen brengen 
onderzoek nodig is. Hiervoor, op advies van de wethouder, een amendement is opgesteld waarin ook 
de financiële dekking is geregeld.  

Overwegende dat: 

• Er landelijk veel probleem ontstaan met funderingen van huizen door lange, droge periodes. 
• Op bepaalde kaarten Zwolle als een risicogebied voor funderingsproblemen wordt 

aangewezen.  
• Onzekerheid over de bouwkundige staat van een woning vergaande gevolgen kan hebben 

voor het welzijn van de bewoners;  
• Het van belang is dat de Zwolse situatie goed in beeld is bij de gemeente zodat er tijdig actie 

ondernomen kan worden wanneer problemen met funderingen blijken.  
 

Stelt de raad voor het voorstel begroting 2021, als volgt te wijzigen: 

Het volgende deelbesluit toe te voegen: 

9. Voor een onderzoek naar eventuele funderingsproblemen in Zwolle een budget van 50.000 
beschikbaar te stellen ten laste van de incidentele middelen. 

 

 

 

Jan Nabers  

CDA 
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Investeren in verdienvermogen 

 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 16 november 2020, 
Gehoord hebbende de beraadslaging over de Begroting 2021 
 
Overwegende dat: 

• Een investeringsfonds onderdeel van de strategische investeringsagenda voor de 
komende jaren wordt, 

• Het gereserveerde budget hiervoor nu 6.7 miljoen euro is en mogelijk groeit, 
• De voorwaarden om uit het investeringsfonds te putten (nog) niet zijn 

geformuleerd. 
 

Van mening dat: 

• Gezien de verwachte toename in werkloosheid het van belang is dat initiatieven die 
uit het investeringsfonds gefinancierd worden op korte en/of lange termijn een 
bijdrage leveren aan het verdienvermogen en de werkgelegenheid, en daarmee aan 
de kwaliteit van Zwolle, 

• Fysieke ontwikkelingen en innovatie daaraan een krachtige bijdrage leveren, 
• Publiek-private samenwerking en externe experts met betrekking tot de selectie van 

projecten een belangrijke rol kunnen spelen om met actuele kennis de effectiviteit 
van investeringen te optimaliseren. 
 

Verzoekt het College: 

• Bij de verdere uitwerking van het Investeringsfonds de volgende punten te 
betrekken: 1) hoe/door wie de selectie van investeringen plaatsvindt, 2) op basis van 
welke voorwaarden dit gebeurt met als uitgangspunt de fysieke ontwikkeling van de 
stad  met daaraan gekoppeld een verdienmodel.  
 

En gaat over tot de orde van de dag, 
 
Thom van Campen   Jan Nabers   Silvia Bruggenkamp 
Johran Willegers   CDA    Swollwacht 
VVD 
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Thuisbezorgen? Paspoort tot aan de voordeur 

 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 16 november 2020, 
Gehoord hebbende de beraadslaging over de Begroting 2021 
 
Constaterende dat: 

 • In de eerste helft van 2020 (ca. 4.000) minder reisdocumenten zijn aangevraagd dan in 
dezelfde periode in 2019 (ca. 6.750) 

 • De gemeente in mei 2017 is gestart met een pilot voor het thuisbezorgen van 
reisdocumenten en deze na een jaar (informatienota september 2018) is gestopt. 

 • Het gebruik van dergelijke (bezorg)diensten tijdens de corona pandemie voor een grote 
doelgroep is toegenomen. 

 • Veel gemeenten (waaronder Rotterdam, Utrecht en Eindhoven) er voor hebben gekozen 
tijdens de pandemie de reisdocumenten gratis thuis te bezorgen.  

 
Van mening dat: 

 • Het voor een kwetsbare doelgroep lastig is om tijdens de pandemie veilig naar het 
Stadskantoor te komen om reisdocumenten aan te vragen en op te halen, 

 • De gemeente het voor alle inwoners makkelijk, veilig en comfortabel moet maken om te 
voldoen aan de identificatieplicht, 

 • De vorige pilot onvoldoende tijd en aandacht heeft gehad om een succes te worden. 
 
Verzoekt het College: 

 • De pilot “thuisbezorgen van reisdocumenten” opnieuw te starten per januari 2021 en 
tijdens de looptijd van de pilot deze actief onder de aandacht te brengen van inwoners, 

 • Deze dienst aan te bieden tegen kostprijs en voor de bezorging indien mogelijk gebruik te 
maken van social enterprises, 

 • Na een periode van twee jaar de pilot opnieuw te evalueren en deze evaluatie voor te 
leggen aan de raad. 

 
En gaat over tot de orde van de dag, 
 

Jeroen Doornbos  
Thom van Campen 
VVD 
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MOTIE  
 
Plafond externe inhuur 
 
 
De gemeenteraad van Zwolle in het kader van de spoedwet digitale besluitvorming online bijeen op 
maandag 16 november 2020 en behandelend de begroting 2021; 
 
Overwegende dat: 

• De gemeente Zwolle in 2019 17,4 en in 2020 tot september 14 procent van de totale 
loonsom heeft besteed aan externe inhuur; 

• Dit (fors) boven de landelijke norm van 10 procent zit; 
• Externe inhuur meestal duurder is dan mensen in eigen dienst; 
• Het beperken van externe inhuur een forse besparing voor de gemeentebegroting oplevert; 
• Het beperken van externe inhuur kennis behoud voor de gemeentelijke organisatie; 

 
Van mening dat: 

• Externe inhuur bedoelt is voor ‘piek en ziek’ en noodzakelijke specialistische kennis; 
• Externe inhuur zoveel mogelijk beperkt moet worden;  

 
 
De gemeenteraad: 
 
I. Spreekt uit  in lijn met landelijke richtlijnen niet meer dan 10 procent van de totale loonsom te 
willen besteden aan externe inhuur. 
 
II. Draagt het college op zo’n norm in te stellen en hier alleen gemotiveerd vanaf te wijken 
 
III. Verzoekt het college hier jaarlijks bij de jaarrekening over te rapporteren. 
 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
SP 
Brammert Geerling  



 
M-4 

 
 
MOTIE 
 
Deprivatiseer de Bedrijfsarts  
 
De gemeenteraad van Zwolle in het kader van de spoedwet digitale besluitvorming online bijeen op 
maandag 16 november 2020; 
 
Overwegende dat:  

• Aanbestedingen duur en tijdrovend zijn; 
• De diensten van de arboarts in eigen beheer uitvoeren kosten bespaard; 
• Dit ook zorgt voor meer continuïteit en zekerheid voor personeel; 

 
Van mening dat: 

• De gemeente zich moet gedragen als publieke instelling en niet als commercieel bedrijf; 
 

 
 
De raad roept het college op: 
 
I. De arboarts en bedrijfsgeneeskundige advies niet aan te besteden, maar zelf uit te voeren en 
hiertoe de benodigde mensen in eigen dienst te nemen. 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
SP 
Brammert Geerling  
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Algoritmeregister 

Algoritmes, machine learning en artificial intelligence worden steeds meer ingezet om data te 
verwerken. Als gemeente is Zwolle hierin geen uitzondering. Het is verstandig om daarin met de 
tijd mee te gaan. Het brengt alleen wel een vraagstuk over transparantie met zich mee. Hoe wordt 
deze data verwerkt en hoe draagt het bij tot het nemen van beslissingen? Het mag niet zo zijn dat 
een burger geconfronteerd wordt met een actie van de gemeente, of een geautomatiseerd besluit 
ontvangt zonder dat duidelijk is hoe de gemeente hiertoe is gekomen. Daarom hebben Helsinki en 
Amsterdam een algoritmeregister op hun webpagina opgenomen waarmee algoritmes 
verantwoord kunnen worden aan de burger.  

De gemeenteraad van Zwolle, in vergadering 16 november 2020  

Constaterende dat:  

 De gemeente Zwolle gebruik maakt van algoritmes. 

 Deze algoritmes niet inzichtelijk zijn voor burgers die te maken krijgen met de uitkomsten 
hiervan 

Van mening dat:  

 Het voor de burger open en controleerbaar moet zijn, welke acties door de gemeente aan de 
hand van algoritmes worden uitgevoerd. 

 Het gebruik van deze publiek verzamelde data verantwoord kan worden door de broncode 
van de verwerking publiek te maken. 

Roept het college op:  
 Een publiek algoritmeregister naar het model van Helsinki of Amsterdam in te richten op de 

website van de gemeente.   
 In dat register de broncodes te openbaren van de algoritmes die in gebruik zijn.  
 

en gaat over tot de orde van de dag.  

Namens fractie GroenLinks  D66   Swollwacht 
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 Lennart Hartman    Sonja Paauw  Guido Pasman 
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Motie: Een studiecentrum voor alle studenten 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 16 november 2020, 
 
 
Overwegende dat: 
 
 • Er bij studenten behoefte is, om anders dan op school, aan een openbare plek om 

elkaar te ontmoeten en te studeren; 
 

 • Stadkamer centrum niet de ruimte heeft om in die behoefte te voorzien; 
 

 • De binnenstad met veel leegstand te kampen heeft. 
 
 
Van mening dat: 
 

• Binnenstad en spoorzone baat hebben bij de levendigheid die studenten er kunnen 
brengen; 
 

• Een studiecentrum -toegankelijk voor álle studenten- bijdraagt aan ontmoeting 
tussen studenten van verschillende opleidingen en opleidingsniveaus;  
 

• Een studiecentrum ook studenten die niet in Zwolle wonen meer aan de stad kan 
binden; 

 
• Een studiecentrum bijdraagt aan het imago van Zwolle als aantrekkelijke  

studenten/onderwijsstad. 
 
 
Verzoekt het college: 
 
 • Een onderzoek te starten naar de mogelijkheden voor een studiecentrum in de 

binnenstad of spoorzone; 
 

 • Hiervoor ook in gesprek te gaan met studenten bijvoorbeeld via de 
studentenverenigingen; 
 

 • Mogelijkheden te bespreken met potentiële partners voor dit initiatief, zoals 
bijvoorbeeld de Stadkamer, onderwijsinstellingen, ondernemers etc; 
 

 • De gemeenteraad voor de PPN 2021-2024 te informeren over de uitkomsten van 
het onderzoek.  
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En gaat over op de orde van de dag. 

 
  

D66    PvdA 
Sander van Dijk   Mart Oude Egbrink 
Sonja Paauw 
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MOTIE    
 
 
Betreft: Zwolse Wegwijsbeurs          
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 16 november 2020.   
Aan de orde: Begrotingsstukken 2021.    
 
Overwegende dat: 
 Armoede, schulden en laaggeletterdheid een grote impact hebben op mensen en deze onderwerpen 

nog altijd omgeven zijn met schaamte. 
 Zwolle zich inspant om zoveel mogelijk mensen die daarvoor in aanmerking komen, gebruik te 

laten maken van inkomensondersteunende maatregelen of hulp.  
 Een deel van de huishoudens (nog) geen (optimaal) gebruik maakt van die regelingen en hulp. 
 Er met de Corona crisis een nieuwe groep mensen zal komen die hulp zal moeten vragen.   
 
Van mening dat: 
 De huidige aandacht in huis aan huis bladen en de hulp via gemeentelijke en samenwerkende 

partners vooral door moet gaan.   
 We daarnaast moeten zoeken naar aanvullende vernieuwende wegen om de mensen te bereiken.    
 We in een ontspannen, laagdrempelige en uitnodigende omgeving voorlichting kunnen geven.  
 Het (vooralsnog) eenmalig organiseren van een Zwolse Wegwijsbeurs een mooie extra impuls is. 
 Deze beurs op een vrij toegankelijke plaats of plein georganiseerd kan worden, bijvoorbeeld in en 

buiten De Stadkamer.  
 Er op een aantrekkelijke, open en informatieve sfeer voor volwassenen een markt met kraampjes 

van diverse organisaties, instellingen en instanties aanwezig is, terwijl er gelijktijdig voor de 
kinderen activiteiten zijn, zoals schilderen, knutselen, springkussen enzovoorts. 

 Niet alleen de gemeente zelf, maar alle organisaties die zich bezig houden met hulp bij armoede, 
schulden en laaggeletterdheid aanwezig kunnen zijn.  

 Er daarbij op de achtergrond ook mogelijkheden zijn om in een meer privacy gerichte 
huiskamersetting eventueel verdergaande gesprekken en (een begin van) hulp te kunnen bieden als 
mensen daarvoor open staan.  
 

De Zwolse raad verzoekt het college:  
 In het eerste half jaar van 2021 een Zwolse Wegwijsbeurs te organiseren. 
 Dit ruim en tijdig onder de aandacht van alle Zwollenaren te brengen.  

 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP;  Swollwacht    PvdA 
Bert Sluijer      Silvia Bruggenkamp   Selma Hoekstra 
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Zwolle, 30 oktober 2020 
 
Motie : Kom je ook mee naar buiten? 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen d.d. 13 november 2020, 
 
Constaterende dat : 

- Zwolle een fysieke, sociale en inclusieve ontwikkeling ondergaat 
- Speeltuinen voor jong en oud verbinding in eigen buurt versterken 
- De toegankelijkheid van speeltuinen voor kinderen en jongeren met een beperking meer 

aandacht nodig heeft 
- Dit met name betrekking heeft op de inrichting van het speelterrein of speeltuincomplex 
- Mede door Corona, onder jongeren met een beperking, een gemis aan samen buitenspelen 

en/of meer contact met leeftijdgenoten uit de buurt gegroeid is 
 

 
Overwegende dat: 

- Meespelen en meedoen van groot belang is voor de ontwikkeling van kinderen en jongeren 
- Het zelfstanding voortbewegen en/of verplaatsing door kinderen of jongeren met 

functiebeperking hierdoor wordt gestimuleerd en vergroot  
- Het van belang is dat kinderen en jongeren met een functiebeperking ook in eigen wijk buiten 

kunnen spelen en/of leeftijdgenoten ontmoeten in een voor hen toegankelijke speeltuin 
- Het goed mogelijk is om met relatief kleine toepassingen een speeltuin toegankelijker te maken 

waardoor kinderen en jongeren, met en zonder beperking, samen kunnen spelen in eigen wijk 
en meer leeftijdgenoten ontmoeten 

 
 
 
Draagt het college op om: 

- Te inventariseren welke speeltuinen middels relatief kleine aanpassingen gemakkelijker beter 
toegankelijk gemaakt kunnen worden voor kinderen/jongeren met een beperking 

- Bij vernieuwingsopgave van speeltoestellen ook speeltoestellen voor kinderen met een 
beperking te plaatsen 

- Bij vernieuwingsopgave van speeltuinen aandacht is voor toegankelijke (wandel)paden  en dat 
bij zitgelegenheden ruimte is voor rolstoelen of scootmobiles. 

 
 
 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
GroenLinks   Swollwacht 
Margriet Leest   Sylvia Lefèbre  
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Bron: 
 
https://www.kinderrechten.nl/kinderrechten-vw/artikel-23-kinderen-met-een-handicap/ 
 
https://justice.childhub.org/en/child-protection-multimedia-resources/ian-short-animated-film-about-inclusion-
video 
 
 
 

https://www.kinderrechten.nl/kinderrechten-vw/artikel-23-kinderen-met-een-handicap/
https://justice.childhub.org/en/child-protection-multimedia-resources/ian-short-animated-film-about-inclusion-video
https://justice.childhub.org/en/child-protection-multimedia-resources/ian-short-animated-film-about-inclusion-video
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Motie | Digitale ‘koffie-uurtjes’ voor Zwolse Ouderen 
 

Onderwerp: Begroting 2021 
 

De Raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op vrijdag 13 en maandag 16 
november 2020, 
 
Overwegende dat  

 - deze tijd met corona voor veel Zwollenaren een zware tijd is; 
 - alle vormen van contact de eenzaamheid kan terugdringen; 
 - veel Zwollenaren (bv ouderen) gewend waren om elkaar te ontmoeten op 

allerlei ontmoetingsplekken (bv proathuus, schaakclubs, leestafels in de 
bieb, ontmoetingsochtenden in de kerken, verzorgingshuizen of 
wijkgebouwen, etc.) die soms al maanden dicht zijn 

 - corona voorlopig nog niet weg is. 
 
Van mening dat 

 - digitale ontmoetingsplekken en momenten gecreëerd zouden moeten 
worden; waar mensen waaronder ouderen, vanuit huis toch in verbinding 
blijven met anderen door een praatje met elkaar te hebben, een spelletje of 
bewegen op muziek 

 - jongeren een bijdrage kunnen leveren aan het online deelnemen van 
ouderen aan die digitale ‘koffie-uurtjes’ en vrijwilligers dit samen 
ondersteunen. 
 

Verzoekt het college om:  
Samen met ouderenbonden, ouderenzorgorganisaties, participatieraad, 
jongerenraad en ZwolleDoet te onderzoeken of digitale ‘koffie-uurtjes’ bijdrage 
zouden kunnen leveren aan minder eenzaamheid in coronatijd in onze stad. 
 
 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Wietse de Boer  Sylvia Lefèbre  Margriet Leest Leo Elfers 
Reinier Mulder  Swollwacht  GroenLinks  CDA 
ChristenUnie Zwolle    



M-10 

 

Ggz in de wijk 

De gemeenteraad van Zwolle, in vergadering 16 november 2020 

Constaterende dat:  

• Er grote zorgen zijn over de gevolgen van de coronacrisis voor de geestelijke gezondheid van 
de Nederlandse bevolking; 

• Er in het voorjaar, tijdens de eerste gedeeltelijke lockdown, er landelijk 71.000 minder 
verwijzingen plaatsvonden vanuit huisartsen naar de ggz dan gebruikelijk zou zijn. De 
verwachting is dat een deel van deze groep door uitstel met verergering van klachten te 
maken zal krijgen (bron: Nederlandse Zorgautoriteit); 

• De branchevereniging voor geestelijke gezondheidszorg oproept tot een gezamenlijke aanpak 
met onder anderen huisartsen, sociaal wijkteam, woningbouwcorporaties en politie;1 

Van mening dat:  

• Er in deze moeilijke tijd extra aandacht moet zijn voor kwetsbare groepen; 

• Nu we voor de tweede keer met een gedeeltelijke lockdown te maken hebben, een veilige 
leefomgeving voor al onze inwoners essentieel is; 

• Met name in wijken waar inwoners dicht op elkaar leven, er voor zowel inwoners met 
geestelijke gezondheidsproblemen als hun omwonenden, onplezierige en potentieel onveilige 
situaties ontstaan; 

Roept het college op:  

• Te onderzoeken of er -in samenwerking met verschillende partijen, waaronder 
zorgverzekeraars- ambulante ggz-teams ingezet kunnen worden, die ondersteunend aan het 
sociaal wijkteam en aan maatschappelijke burgerinitiatieven hulp kunnen bieden aan inwoners 
met ggz-problematiek; 

• Hierbij mogelijk als voorbeeld te nemen de Taskforce EPA in de wijken Dieze en Assendorp. 

                                                 
1 https://nos.nl/artikel/2352807-ggz-mentale-gezondheid-in-gevaar-door-corona-jongeren-kunnen-door-ijs-
zakken.html  

https://nos.nl/artikel/2352807-ggz-mentale-gezondheid-in-gevaar-door-corona-jongeren-kunnen-door-ijs-zakken.html
https://nos.nl/artikel/2352807-ggz-mentale-gezondheid-in-gevaar-door-corona-jongeren-kunnen-door-ijs-zakken.html


M-10 
 
 
GroenLinks    Swollwacht   ChristenUnie 
 
Simone Boshove   Silvia Bruggenkamp  Jacob Raap 
 
Patrick Pelman 
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Motie corona-toekomst-fonds 
 
 
 
De gemeenteraad van de gemeente Zwolle in vergadering 
bijeen op maandag 16 november 2020  
 
 
 
Constaterende dat: 

• Corona crisis de gemeente en haar inwoners hard treft, zowel financieel, economisch 
maar zeker ook sociaal-maatschappelijk, 

• De gemeente, aanvullend op de Rijksoverheid, met diverse regelingen de schade zoveel 
mogelijk probeert te beperken, onder andere voor 2021 met het budget van 2,5 miljoen 
voor corona ondersteunende maatregelen in Zwolle,  

• Dit bijdraagt aan  een onderscheidende daadkrachtige en gezamenlijke aanpak, die juist 
nu nodig is, met een hoopvolle visie om de stad duurzaam weer te laten groeien; 

  
Overwegende dat: 

• Het belangrijk is dat we ons maximaal inspannen voor het beperken van schade en leed 
van onze inwoners ten gevolge van de effecten van de Corona crisis, 

• De gemeente naast alle partijen in de stad staat bij  de wederopbloei door tijdig voor te 
sorteren op kansen en mogelijkheden; 

• Financiële beperkingen zo min mogelijk belemmerend mogen werken voor het ruimte 
bieden aan de kracht en creativiteit van onze samenleving;  

• We binnen de begroting € 2,5 miljoen hebben gereserveerd t.b.v. effecten corona, die 
ingezet kan worden met als doel om als gemeenschap duurzaam sterker uit deze crisis 
komen. 

• Brede samenwerking vereist is gericht op maximale inzet op welzijn, welbevinden/geluk, 
de creatie van werk, het bevorderen van de lokale productie en een gezonde 
leefomgeving voor alle Zwollenaren 

 
Spreekt het volgende uit: 

• We zetten maximaal in op het verkrijgen van Europese, rijks-, provinciale en regionale 
(Corona gerelateerde) bijdragen door zelf bij te dragen met een gelabeld fonds, 

• We willen de € 2,5 miljoen die in de begroting genoemd is, als “corona-toekomst-fonds” 
inzetten, 

• Het fonds bedoeld is voor het algemeen belang; het collectief, met de nadruk op 
verhoging welzijn, welbevinden/geluk, de creatie van werk, het bevorderen van de lokale 
productie en een gezonde leefomgeving voor alle Zwollenaren, 

• Het fonds is bedoeld voor leningen, cofinanciering, coördinatie, stimuleren en aanjagen 
van (initiatieven ten behoeve van) onze samenleving en ondernemende stad. Hierbij 
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kijken we goed naar landelijke initiatieven en sluiten waar mogelijk aan. We willen 
dubbelingen voorkomen. 

• Het fonds is niet bedoeld voor directe corona gerelateerde kosten, tekorten of gederfde 
inkomsten, daarvoor staat de rijksoverheid al garant,  

 
 
Draagt het college op: 

• De komende periode nadrukkelijk in te zetten op het verkrijgen van Europese, rijks-, 
provinciale en regionale (Corona gerelateerde) bijdragen, 

• Om zo snel mogelijk samen met de gemeenteraad een route uit te stippelen om 
maximaal de kracht en de creativiteit van de gehele samenleving in te zetten om sterker 
uit de crisis te komen (zodat de kracht ingezet wordt van de sterke netwerken die onze 
gemeenschap kenmerken, zoals vitale verenigingen, sport, maatschappelijke instanties, 
lokale ondernemers, onderwijsinstellingen, creatieve en cultuur sector, historici, 
buurten/buurtschappen, kerken en wijken) en hierbij voorstellen op te halen uit de stad 
waarvoor het “corona-toekomst-fonds” van de genoemde € 2,5 miljoen ingezet kan 
worden,  

• De raad vóór 1 mei 2021 te informeren over de opbrengst hiervan. 
 
CDA Zwolle VVD   ChristenUnie  Swollwacht  
 
Jan Nabers Johran  Willigers Gerdien Rots  Silvia Bruggenkamp 
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Motie – duurzaam investeren in Zwolse woningen  

De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 16 november 2020, gehoord hebben de 
beraadslagingen over de Begroting 2021.  

Constaterende dat: 
• In de begroting het voorstel wordt gedaan voor een strategische investeringsagenda met 

bijbehorend investeringsfonds; 
• Dit fonds bedoeld is voor (fysieke) investeringen voor de komende 10 tot 20 jaar, bijvoorbeeld 

op het vlak van wonen, mobiliteit en verschillende gebiedsontwikkelingen;  
• De strategische investeringsagenda de komende maanden verder wordt uitgewerkt, zodat bij de 

PPN 2022-2025 besluitvorming over doe toepassing van het instrument kan plaatsvinden;  
• Als onderdeel van de begroting wordt voorgesteld om alvast €5 miljoen in het fonds te storten.  

 
Van mening dat: 

• We moeten voorkomen dat geld een besteding gaat zoeken. Het doel en niet het middel moet 
leidend zijn. 

• Grote fysieke investeringen in de stad moeten bijdragen aan de verduurzaming van Zwolle. We 
doen de investeringen immers voor de lange termijn; 

• We als Zwolle achterlopen in de verduurzaming van woningen; 
• Veel Zwollenaren graag duurzaamheidsmaatregelen, zoals isoleren, willen nemen, maar 

hiervoor niet de middelen hebben; 
• Deze Zwollenaren ook in wijken wonen waar voorlopig nog geen grootschalige aanpak is 

voorzien; 
• Een verdergaande en versnelde verduurzaming van de Zwolse woningvoorraad extra 

werkgelegenheid met zich meebrengt; 
• Verduurzaming van woningen vanuit het investeringsfonds de kans vergroot op Europese 

middelen vanuit de Green Deal en het Crisis- en Herstelfonds, aangezien dit een belangrijke 
pijler is voor deze fondsen1.  

 
Verzoekt het college: 

• Bij het uitwerken van de investeringsagenda en bijbehorende uitgangspunten de mogelijkheid 
te creëren om vanuit het investeringsfonds subsidies te gaan verstrekken voor 
duurzaamheidsmaatregelen. 

• Nader uit te werken hoe een dergelijke subsidie zo doelgericht en doelmatig mogelijk ingezet 
kan worden.  

• Hiertoe bij de PPN 2022-2025 met een voorstel te komen.   

En gaat over tot de orde van de dag. 

PvdA       

Mart oude Egbrink    

                                                           
1 https://ec.europa.eu/energy/topics/energy-efficiency/energy-efficient-buildings/renovation-wave_en 
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MOTIE 
 
Strategisch investeren in sociale huurwoningen. 
 
De gemeenteraad van Zwolle in het kader van de spoedwet digitale besluitvorming online bijeen op 
maandag 16 november 2020; 
 
 
Overwegende dat: 

• Er een groot tekort aan sociale huurwoningen bestaat in Zwolle; 
• De wachttijden voor een sociale huurwoning met ruim 4,6 jaar lang zijn en toenemen; 
• Het college voorstelt een strategisch investeringsfonds in te stellen; 

 
Van mening dat: 

• Het tekort aan betaalbare sociale huurwoningen in Zwolle een van de grote strategische 
opgaven van de stad is; 

• Het strategisch investeringsfonds een goed middel kan zijn om extra sociale huur te kunnen 
bouwen; 

 
De gemeenteraad: 
 
I. Roept het college op bij de uitgangspunten en voorwaarden voor het strategisch 
investeringsfonds het expliciet mogelijk te maken het fonds in te zetten om betaalbare sociale 
huurwoningen te bouwen. 
 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
SP 
Brammert Geerling  
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MOTIE  
 
Uitzondering voor sociale woningbouw bij fonds bovenwijkse voorzieningen 
 
De gemeenteraad van Zwolle in het kader van de spoedwet digitale besluitvorming online bijeen op 
maandag 16 november 2020 en behandelend de begroting; 
 
Overwegende dat: 

• Het college overweegt een fonds bovenwijkse voorzieningen in te stellen; 
• Er een enorm tekort is aan sociale huurwoningen; 
• Het financieren van betaalbare sociale huur moeilijk is; 
• Dit met een extra gemeentelijke heffing nog lastiger zou worden; 
• Sociale huurwoningen in overgrote meerderheid worden gebouwd door 

woningbouwcorporaties die al op vele manieren (financieel) bijdragen aan leefbaarheid en 
voorzieningen in wijken en buurten; 

 
 
Van mening dat: 

• De gemeente Zwolle al het mogelijke moet doen om te zorgen dat er voldoende sociale 
huurwoningen komen; 

• Het gerechtvaardigd en verstandig is een uitzondering te maken voor de categorie sociale 
woningbouw waardoor deze geen heffing voor een toekomstig fonds bovenwijkse 
voorzieningen hoeft te betalen;  

 
De gemeenteraad: 
 
Roept het college op bij het instellen van een fonds bovenwijkse voorzieningen een uitzondering 
te maken voor de categorie sociale woningbouw. 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
SP    PvdA 
Brammert Geerling   Patty Wolthof 
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Harde plancapaciteit woningbouw/voorbereiding 
uitleglocatie 

 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 16 november 2020, 
Gehoord de beraadslaging over de begroting 2021, 
  
Overwegende dat: 

- Zwolle de komende jaren qua inwonersaantal de komende tijd nog stevig zal groeien, 
- Hierdoor jaarlijks 1000 woningen bijgebouwd moeten worden om de groei bij te houden, 
- Er in de komende jaren een tekort dreigt aan voldoende ‘harde’ plannen, 
- 60% van de extra woningen in de bestaande stad kunnen worden gerealiseerd (inbreiding), 
- Ontwikkelingen bij inbreiding vaak in grotere mate appartementen betreft, 
- 40% van de extra woningen suburbaan (grondgebonden woningen) moet worden 

gerealiseerd, maar er ook een grote vraag is naar grondgebonden woningen (huis met tuin), 
- De keuze voor een grote uitleglocatie is uitgesteld in verband met het MIRT onderzoek naar 

de verstedelijkingsstrategie van Zwolle, 
 

Van mening dat: 
- Het van belang is om een evenwichtig aanbod van woningen in de stad te kunnen blijven 

aanbieden, 
- De vraag naar grondgebonden woningen ook ingevuld moet worden, 
- De Raad in het belang van de verdiencapaciteit én de huisvestingsambitie een duidelijk beeld 

moet krijgen omtrent plancapaciteit, hard en zacht voor de komende 5 tot 10 jaar, 
- De Raad actief voorbereid moet zijn om opvolging te geven aan de uitkomsten van de 

verstedelijkingsstrategie, zodat daarna zo snel mogelijk een besluit kan volgen over concrete 
uitleglocatie(s) voor nieuwe woningen, 

  
Verzoekt het college: 

- Een plan van aanpak ‘schaalsprong woningbouw Zwolle’ op te stellen waarbij in kaart wordt 
gebracht welke woningbouwprojecten er lopen en welke nieuwe projecten op te starten zijn, 
zodat er voldoende aanbod blijft van verschillende soorten woningen, 

- De Raad in het eerste kwartaal van 2021 te informeren over dit plan van aanpak en hierbij 
een update te geven over het MIRT traject, waarin opvolging en voorbereiding naar de 
uitkomsten van de vertedelijkingsstrategie verduidelijkt worden, 

- Bij grote projecten met een harde status die binnen vijf jaar gerealiseerd kunnen zijn, 
knelpunten weg te nemen en zo versneld tot uitvoering over te gaan alsmede bouwplannen 
met een zachte status versneld om te zetten in harde plannen, 

- Het pva schaalsprong jaarlijks te actualiseren, totdat er een definitieve 
verstedelijkingstrategie is vastgesteld, 

  
En gaat over tot de orde van de dag, 
 
Thom van Campen   Ruben van den Belt 
Schelto Bus    ChristenUnie 
VVD 
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Motie: Gemeente in regierol bij participatie 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 16 november 2020. 
 
Overwegende dat: 

-   het adequaat vormgeven van participatie een essentieel onderdeel is van de 
Omgevingswet; 
-  er door de raad een participatieverordening moet worden opgesteld waarin de 
eisen aan participatie worden vastgelegd; 
- er in de gemeente Zwolle vaak al wordt gewerkt in de geest van de Omgevingswet; 
- dit ertoe leidt dat de gemeente niet altijd de regie neemt in participatietrajecten 
waarin andere partijen initiatiefnemer zijn (Zwartewaterzone, Zwartewaterallee); 
- dit soms leidt tot verwarring en/of ontevredenheid bij inwoners. 
- de participatie rondom het opstellen van de omgevingsvisie door de gemeente zelf 
veel reacties heeft opgeroepen in de stad;  
 

Van mening dat: 
- de gemeente en daarmee de gemeenteraad een cruciale rol hebben als het gaat om 
participatie van inwoners in projecten met gevolgen voor grote groepen burgers; 
- de gemeente als hoeder van het algemeen belang het proces bij 
participatietrajecten goed moet bewaken; 
- de gemeente altijd moet toezien op de vormgeving van de inspraak bij eigen 
participatietrajecten maar ook die van initiatiefnemers uit de stad; 
- vooruitlopend op de vast te stellen participatieverordening de participatie ook goed 
geregeld moet zijn. 
 
Roept het college op: 
- regie te nemen bij lopende en aankomende participatietrajecten met als doel het 
publiek belang te bewaken; 
- een voorstel naar de raad te sturen met daarin de visie van het college op haar rol in 
participatietrajecten en de eisen die ze stelt aan zichzelf en initiatiefnemers, totdat de 
raad nader invulling heeft gegeven aan participatie onder de Omgevingswet. 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Partij van de Arbeid  SP 
Patty Wolthof   Brammert Geerling 
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MOTIE  
 
 
Betreft:  Borgen Ruimtelijke Kwaliteit met een Stadsbouwmeester  
 
 
 
De Raad van Zwolle in vergadering bijeen op 16 november 2020, gehoord hebbende de 
beraadslagingen over de Begroting 2021 op vrijdag 13 november 2020, 
 
 
overwegende dat: 

- er de komende jaren veel gebouwd gaat worden in de stad, 
- nieuwbouw, in het bijzonder hoogbouw, veel impact heeft op de ruimtelijke kwaliteit van de 

stad, 
- de kwaliteit van de toe te voegen bouwwerken daarom veel zorg en aandacht vereist en in 

samenhang met de bestaande stad tot stand moet komen, 
- de architectuur-lat in Zwolle hoog ligt en het architectuur-klimaat continu levendig wordt 

gehouden; 
 
van mening dat: 

- het gesprek over de gewenste ruimtelijke kwaliteit voortdurend gevoerd moet worden, 
zowel met onze inwoners als met deskundigen, 

- overzicht en continuïteit van de ruimtelijke kwaliteit nodig is om de samenhang ook op 
langere termijn te waarborgen, 

- in veel steden deze taak is belegd bij een stadsbouwmeester of stadsbouwteam, waarbij de 
onderscheiden verantwoordelijkheden van stadsbouwmeester, afdeling stedenbouw, 
marktpartijen en de welstandscommissie helder zijn afgebakend; 

 
roept het college op: 

- te onderzoeken op welke wijze het aan/instellen van een stadsbouwmeester (of 
stadsbouwteam) kan bijdragen aan het borgen van overzicht en samenhang van de 
ruimtelijke kwaliteit en tevens aan de goede dialoog hierover met de stad en deskundigen 

 
 

en gaat over tot de orde van de dag. 
 
 

 
ChristenUnie  Swollwacht   Sonja Paauw  Mart Oude Egbrink 
Gerdien Rots  Silvia Bruggenkamp  D66   PvdA 
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Motie: Right to Research 
 
De gemeenteraad van Zwolle bijeen in de raadsvergadering van 16 november 2020. 
 
Overwegende dat: 
- Er door de verstedelijking en verdichting van de stad veel ontwikkelingen op inwoners 
afkomen, die invloed hebben op hun levens en/of leefomgeving; 
- Er veel participatietrajecten worden opgetuigd; 
- De inrichting van participatietrajecten door de invoering van de Omgevingswet cruciaal is; 
- Inwoners meestal niet dezelfde kennis en expertise hebben of kunnen organiseren als 
initiatiefnemers;  
 
Van mening dat: 
- Het doel van participatietrajecten zou moeten zijn inwoners invloed te geven op plannen die 
hun leven/leefomgeving aangaan;  
- Als je inwoners echt invloed wil geven op gemeentelijke of andere plannen, ze daar ook toe 
in staat gesteld moeten worden; 
- Inwoners aanspraak zouden moeten kunnen maken op een right to research: een budget 
gerelateerd aan de omvang van het plan van de initiatiefnemer(s) om zelf expertise in te 
schakelen, onderzoek te doen, feiten boven tafel te halen; 
- hier budget voor vrijgemaakt zou moeten worden; 
 
Roept het college op: 
- te onderzoeken welke mogelijkheden het college ziet om inwoners in staat te stellen zelf 
kennis en expertise te verwerven wanneer fysieke ontwikkelingen impact op hun leven of 
leefomgeving hebben, bijvoorbeeld in de vorm van een onderzoeksbudget;  
- deze mogelijkheden voor de PPN 2022-2024 naar de raad te sturen.  
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Partij van de Arbeid 
Patty Wolthof 
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Motie wandelroutes op orde 
 
De gemeenteraad van Zwolle bijeen in de raadsvergadering van 16 november 2020. 
 
overwegende dat: 

- Bewegen gezond is voor mensen. 
- De mogelijkheden om te bewegen zijn ingeperkt door de corona-maatregelen; zoals door de 

afgelasting van sportevenementen en het thuiswerken. 
- Te voorzien is dat die beperkingen nog voor langere tijd zullen gelden. 
- Wandelen in de directe omgeving nog wél kan en een eenvoudige manier is om te recreëren 

en te ontspannen.  
 
van mening dat: 

- Wandelen een gezonde kans biedt om de schoonheid van Zwolle en de landelijke omgeving 
te ervaren. 

- Zwolle binnen en buiten de bebouwde kom een groot aantal gemarkeerde wandelroutes 
heeft: het Wandelnetwerk IJsseldelta 
https://www.ontdekdeijsseldelta.nl/Wandelen/Wandelnetwerk-IJsseldelta/ 

- De markering, de paaltjes met pijltjes, van het wandelnetwerk (eerder) toe is aan groot 
onderhoud (zie foto’s bijlage); zoals: markering ontbreekt, houten paaltjes doorgerot, kleur 
pijltjes verschoten etc. 

 
roept het college op: 

- Zo mogelijk samen met de gemeenten Kampen en Zwartewaterland (routes overschrijden 
gemeentegrenzen) op korte termijn bureau MarketingOost om een analyse1 vragen omtrent 
de staat van het Wandelnetwerk IJsseldelta. 

- Op basis van die analyse volgende stappen te zetten, waarbij de financiële haalbaarheid, 
waaronder cofinanciering door de provincie Overijssel, centraal staat.  

- Afhankelijk van deze financiële haalbaarheid de routemarkering van de wandelroutes voor 
de komende zomer in orde te maken. 

- Ruime bekendheid te geven aan de verbeterde prachtige wandelroutes in en rond Zwolle. 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Jacob Raap  Eildert Noorda  Schelto Bus Evelina Bijleveld Sonja Paauw 
ChristenUnie  GroenLinks  VVD  Swollwacht  D66 
 
 
Margriet Boersma 
CDA 

                                                           
1 Mogelijk kan aangesloten worden bij de analyse die nu gedaan wordt in Vechtdalgemeenten: Dalfsen, 
Ommen en Hardenberg. 

https://www.ontdekdeijsseldelta.nl/Wandelen/Wandelnetwerk-IJsseldelta/
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Bijlage motie Wandelroutes op orde 
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Bomen vs. zonnepanelen 

 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 16 november 2020, 
Gehoord de beraadslaging over de begroting 2021, 
 
Overwegende dat: 

- Zwolle de ambities en doelen uit het klimaatakkoord heeft overgenomen en inzet op CO2-
reductie door het duurzaam energiegebruik te stimuleren, 

- Het College zich in de Begroting 2021 ten doel heeft gesteld dat in de periode 2015-2025 
minimaal 25% energiebesparing wordt gerealiseerd in de gebouwde omgeving, 

- Particulieren verantwoordelijk zijn voor het realiseren van ongeveer 1/3 daarvan, 
- In het plan van aanpak ‘Zwolle geeft energie’ méér zon op daken is genoemd in één van de 

speerpunten om een energiebesparing te realiseren, 
- Een zonnepaneel dat in de schaduw ligt ongeveer de helft minder energie opwekt, 
- Het Klantcontactcentrum van de gemeente Zwolle aan inwoners meldt dat: “voor 

zonnepanelen heeft de gemeente Zwolle bepaalt dat er geen snoeiwerkzaamheden of 
vervanging van bomen wordt uitgevoerd”, 

 
Van mening dat: 

- Zwolse woningeigenaren ondanks subsidies een flinke investering moeten doen om 
zonnepanelen op hun dak te plaatsen en zij die investering terug moeten kunnen verdienen 
met maximaal rendement, 

- Er in het staande beleid een tegenstrijdig belang bestaat door het evenredige belang van 
bomen en zonnepanelen, die beiden bijdragen aan de reductie van CO2, 

- Bomen een belangrijke waarde hebben in de woonbeleving en -kwaliteit van Zwollenaren, 
terwijl het college ook ambities heeft op het gebied van duurzaamheid en energieopwekking 

 
Verzoekt het college: 

- Een richtlijn op te stellen waarbij boombehoud en het belang om zoveel mogelijk 
huishoudens energieneutraal te maken elkaar niet langer uitsluiten en de raad hierover in Q1 
te informeren, 
 

En gaat over tot de orde van de dag, 
 
 
 
Thom van Campen 
Schelto Bus 
VVD 
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Er ook in de toekomst warm bij zitten 
 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 16 november 2020, 
Gehoord de beraadslaging over de begroting 2021, 
 
Constaterende dat: 

- De gemeente in het klimaatakkoord een regierol heeft in de energietransitie richting 
aardgasvrije stad, 

- In oktober 2020 de “Zwolse Transitievisie Warmte” en “Verkenning organisatie Zwolse 
- Warmteketen” zijn overgedragen aan de gemeenteraad, 
- De gemeenteraad op dit moment nog geen beeld heeft bij de kansen en risico’s van deze 
- transitie. Bijvoorbeeld voor wat betreft de scenario’s die worden geschetst in de “Verkenning 

organisatie Zwolse Warmteketen”, 
- In de begroting 2021 grote bedragen worden gereserveerd voor deze transitie. Waaronder 

bestedingsvoorstellen 33 en 34, tezamen 580.000,-, 
 
Van mening dat: 

- Elke euro maar één keer uitgegeven kan worden en daarom doelmatig en resultaatgericht 
moet worden besteed, 

- De pilot van RESULT rondom de ontwikkeling van een geothermie bron in Dijklanden een 
kans is voor Zwolle en haar route naar een aardgasvrije stad, 

- De Transitievisie Warmte uitspraken doet over de wijze waarop Zwollenaren hun woning 
gaan verwarmen en daarmee van betekenis is voor iedere inwoner, 

- De gemeenteraad conform haar kaderstellende en controlerende rol voldoende tijd en 
gelegenheid moet hebben om de kansen en risico’s voor deze grote transitie goed te wegen, 

- Op dit moment onvoldoende duidelijk is welke uitgaven worden gedaan voor de 
eerdergenoemde bestedingsvoorstellen 33 en 34 en welke gevolgen dit heeft, 

 
Verzoekt het college: 

- de gemeenteraad te informeren over de te zetten processtappen in projecten gerelateerd 
aan de organisatie van de warmteketen/ -transitie, 

- geen onomkeerbare stappen te zetten rondom de organisatie van de Zwolse warmteketen, 
zoals bij de oprichting van een warmtebedrijf in welke vorm dan ook, tot de gemeenteraad is 
geïnformeerd én hierover een besluit heeft kunnen nemen, 

- bij de te maken afwegingen het nog voor aanpassing vatbare voorstel en volgende 
voorstellen  voor de Warmtewet 2.0 te betrekken 

 
En gaat over tot de orde van de dag, 
 
Thom van Campen Gerdien Rots  Sylvia Bruggekamp  Arjan Spaans 
Jeroen Doornbos Ruben van de Belt  Ron Klappe   CDA 
VVD   ChristenUnie   Swollwacht  
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Motie: Grote bomen voor de toekomst 
 
De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 16 november 2020, 
 
 
Overwegende dat: 
 

• Zwolle relatief veel oude bomen heeft, die helaas door klimaatverandering (droogte) 
onder druk staan; 

• Het extra budget in de begroting 2021 ingezet wordt voor onderhoud van het 
huidige bestand, met name voor het goed snoeien en controleren van bestaande 
oude bomen; 

• Vooral oude grote bomen veel waarde hebben (denk aan co2 opslag, het 
tegengaan van hittestress, schoonheid, klimaatadaptatie, biodiversiteit).  

• Een toekomstvisie voor het stedelijk bomenlandschap ontbreekt. 
• Er een fonds bovenwijkse voorzieningen komt om zaken te financieren die van 

belang zijn voor de hele stad en een investeringsfonds voor de ambities voor de 
toekomst waaronder klimaatadaptatie en energietransitie. 

 
 
 
Van mening dat: 
 

• Het zeer waardevol zou zijn als Zwolle ook in de toekomst veel oude en 
monumentale bomen heeft; 

• Met de verhoogde risico’s op afsterven van bomen door de klimaatverandering er 
structureel meer aandacht voor bomen zou moeten zijn; 

• Er vanuit meerdere opgaven en beleidsterreinen bewust en integraal samengewerkt 
zou moeten worden om te komen tot waardevolle toevoeging van bomen voor 
Zwolle. 

 
 
Verzoekt het college: 
 
 • Niet alleen een onderhoudsprogramma te maken voor behoud van het bestaande 

bomenbestand, maar in 2021 ook een visie en ambitie voor de bomen van de 
toekomst op te stellen met daaruit voortvloeiend een plan van aanpak.  

• Dit samen met inwoners en experts uit de stad op te pakken en de gemeenteraad 
voor de PPN 2022 over de voortgang te informeren. 
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En gaat over op de orde van de dag. 
 
  

D66    CDA   PvdA 
   
Sonja Paauw   Arjan Spaans Mart oude Egbrink 
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